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توسط تامین سرمایه تمدن صورت گرفت
تحلیل بنیادی و تکنیکال صنعت 

سیمان و پیش بینی وضعیت 
بازارهای جهانی

جلسه تحلیلی صنعت سیمان برگزار و ضمن 
جهانی،  بازارهای  وضعیت  بینی  پیش  و  بررسی 
عملکرد "سفارس" و زیرمجموعه ها مورد تحلیل 

بنیادی و تکنیکال قرار گرفت.
تامین  رسانه  و  ارتباطات  مدیریت  گزارش  به 
سرمایه تمدن ، جلسه تحلیلی صنعت سیمان به 
میزبانی گروه مالی شهر با همراهی تامین سرمایه 
تمدن، کارگزاری تمدن و کارگزاری شهر برگزار شد.

بر اساس این گزارش در این جلسه، کارشناس 
واحد سرمایه گذاری گروه مالی شهر ضمن بررسی 
وضعیت بازارهای جهانی در سال 2023 به پیش 
کرد.  اشاره  سال 2024  در  بازارها  وضعیت  بینی 
همچنین عملکرد ماهانه شرکت های فعال در بازار 
سرمایه هم مورد ارزیابی قرار گرفت و درباره چالش 
های موجود تبادل نظر شد. سپس تحلیلگران تامین 
سرمایه تمدن به تحلیل بنیادی و تکنیکالی صنعت 
سیمان و بطور خاص "سفارس" و زیرمجموعه ها 
پرداختند.  فرصت ها و تهدیدهای گروه سیمان نیز 

مورد بررسی قرار گرفت.

توسط موسسه اعتباری ملل صورت گرفت
پرداخت بیش از۷۳ میلیارد ریال 

تسهیلات ودیعه مسکن
از ۷3  آذر ماه بیش  اعتباری ملل در  موسسه 
میلیارد ریال تسهیلات ودیعه مسکن به متقاضیان 

پرداخت نمود.
اعتباری ملل:  به گزارش روابط عمومی موسسه 
این موسسه در راستای دستورالعمل بانک مرکزی به 
منظور پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن به خانواده 
ها در آذر ماه مبلغ ۷3/۱00/000/000 ریال به متقاضیان 
پرداخت کرد. این گزارش می افزاید: موسسه اعتباری 
ملل از ابتدای سال تا پایان آذر ماه تعداد ۱۱۷۹ فقره 
تسهیلات ودیعه مسکن به مبلغ ۵4۱/۶00/000/000 
مسکونی  واحد  تامین  برای  مستاجران  به  ریال 
پرداخت نموده است. موسسه اعتباری ملل علاوه بر 
پرداخت تسهیلات فوق، نسبت به ارائه طرح یاقوت 
ماشین  گردش،خرید  در  تامین سرمایه  منظور  به 
آلات، تجهیزات و تعمیر و بازسازی محل فعالیت و 
خرید کالای با دوام ایرانی ودریافت خدمات حداکثر 
تا مبلغ 20 میلیارد  تا 220 درصد معدل موجودی 
ریال و با بازپرداخت حداکثر 4۸ ماهه اقدام نموده 
است متقاضیان محترم می توانند به منظور کسب 
www. اطلاعات بیشتر به سایت موسسه به آدرس

melalbank.ir و یا شعب این موسسه در سراسر 
کشور مراجعه نمایند

هم زمان با سال روز ولادت حضرت زهرا )س(
 شعبه »مشهد ـ رویال کوثر« بانک 

آینده افتتاح شد
بانکداری  سیاست های  راستای  در  آینده  بانک 
و  بانکداری  مطلوب  خدمات  ارائه  در  خود 
ارزش آفرینی هر چه بیشتر برای مشتریان و عموم 
هم وطنان عزیز، هم زمان با سال روز ولادت حضرت 
فاطمه زهرا )سلام الله علیها(، شعبه جدید »مشهد ـ 

رویال کوثر« )کد 40۸0( را افتتاح کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک آینده، این شعبه 
روز چهار شنبه ۱3 دی ماه ۱402 با حضور معاون 
امور شعب و بازاریابی، جمعی از مدیران بانک، 
ارائه  برای  محلی،  معتمدین  و  کسبه  مشتریان، 
و  خدمات  آخرین  از  کاملی  مجموعه  عرضه  و 
آینده  بانک  شد.   افتتاح  آینده  بانک  محصولات 
ارزی،  ریالی،  فرد  به  منحصر  خدمات  سبد  با 
سایر  و  تجاری  و  شرکتی  اعتباری،  الکترونیکی، 
افتخار  با  خود  گسترده  مالی  نوین  ابزارهای 
عموم  بانکی  و  مالی  پولی،  نیازهای  پاسخ گوی 
است. حقوقی  و  حقیقی  مشتریان  و   هموطنان 
شعبه »مشهد ـ رویال کوثر« به نشانی مشهد، بلوار 
کوثر شمالی، بین کوثر ۱۶ و ۱۸، برج رویال کوثر، 
جایگزین شعبه سابق مشهد ـ هاشمیه )کد 40۸0( 

شده است.

بازی بزرگان؛ رویدادی که 
چالش های تحول دیجیتال بانکداری 

را بررسی کرد
رویداد »بازی بزرگان«، رویداد بررسی چالش ها 
و فرصت های تحول دیجیتال در صنعت بانکداری 
ایران، صبح روز سه شنبه ۱2 دی ماه در استودیو 
تجربه، توسط گروه داده پردازی پارسیان برگزار شد.

در ابتدای رویداد بازی بزرگان، دکتر خداکرمی، 
به  پارسیان  داده پردازی  عضو هیئت مدیره گروه 
سخنرانی پرداخت. وی با اشاره به زیرمجموعه های 
گروه سعی  این  »در  پارسیان گفت:  داده پردازی 
کردیم کلیه اجزای اکوسیستم، از جمله صندوق، 
را  و…  استودیو  استارتاپ  حمایتی،  مجموعه های 

داشته باشیم تا فضا برای نوآوری باز شود.«
وی با اشاره به فعالیت یکساله استودیو تجربه 
افزود: »توانستیم اولین مجموعه مالیاتی معتمد 
»سام« را راه اندازی کنیم. همچنین به حوزه توکنایز 

کردن املاک ورود کردیم.«
سپس، مهدی اوجانی، مدیر محصول استودیو 
تجربه، از مسیر تحول دنیا و انقلاب صنعتی چهارم 
گفت و اذعان داشت: »صنعت بانکداری، صنعت 
اثرپذیری نسبت به دیگر صنایع در این تحولات 

است، چرا که اساس آن با دیتا سر و کار دارد.«
او با اشاره به ابعاد مهمی که بر تحول دیجیتال 
تاثیرگذارند، اضافه کرد: »به نظر می رسد، در تحول 
دیجیتال، دیجیتالی شدن مهم تر است، چرا که 
متحول شدن از چند بعد بررسی خواهد شد. اما 
چیزی که مسلم است، این است که برای این اتفاق 

باید چابک بود.«
بعد از این ارائه، سجاد طرهانی، مدیر توسعه 
خدمات شرکت کاشف، به ارائه در خصوص امنیت 
در تحول دیجیتال پرداخت. وی توضیح داد: »در 
این تحول، داده های بیشتری در مقیاس بزرگتری 
ارتباطی  کانال های  همچنین  می شود،  نگهداری 
بیشتر و گسترده تری استفاده می شود، وقتی ابزارها 
بر بستر اینترنت قرار می گیرد، یعنی به محیط ناامن 
ورود می شود، همین موارد باعث می شود حملات 
مراقبت  و  امنیت  اینجا  و  بگیرد  گسترده صورت 

شکل دیگری به خود می گیرد.«
گفتگوی تحول دیجیتال در بازی بزرگان

در انتهای این رویداد، پنل گفتگویی با حضور 
»مصطفی سرگلزایی« عضو هیئت مدیره بانک رفاه 
کارگران، »مجید احمدی« مدیرعامل همسا، »دکتر 
دیجیتال  تحول  ارشد  مشاور  ابوالفضل«  فرزانه 
صادق  »محمد  و  پارسیان  داده پردازی  هلدینگ 
و  شد  برگزار  لندتک  کمیسیون  رئیس  آزادانی« 

مدیریت این پنل بر عهده مهدی اوجانی بود.
سرگلزایی در این پنل گفت: »ما صرفاً به بانکداری 
الکترونیک ورود کردیم، نه تحول دیجیتال. من فکر 
می کنم شناخت مشتری، شناخت نیاز و طراحی 
محصول به صورت سنتی بوده و در راستای تحول 

دیجیتال صورت نگرفته است.«
احمدی با اشاره به شاخص های تحول دیجیتال 
را  بانکی  خدمات  به  دسترسی  »توسعه  گفت: 
دیجیتال  ابزارهای  و  کردیم  پیاده سازی  خوبی  به 
نیز به خوبی بین مردم نفوذ داشته است. تجربه 
مشتریان که در دنیا نیز بسیار مطرح است، بحث 
مهمی است و خیلی نتوانستیم در این حوزه عملکرد 

خوبی داشته باشیم.«
گفت:  رگولاتوری  خصوص  در  ابوالفضل 
نیست.  صنعت  این  از  مستقلی  نهاد  »رگولاتور 
رگولاتور از صنعت، آموزش و داده می گیرد و به 
ارائه  نظارتی  دستورالعمل های  و  برمی گرداند  آن 
می دهد، اما یکطرفه نیست. رگولاتور باید متشکل 

از نخبگان صنعت باشد.«
آزادانی اضافه کرد: »رگولاتور برای ایجاد تعادل 
می آید، اگر این تعادل را به هم می زند، به دلیل 
می شود  باعث  همین  است.  موثر  ارتباط  نبود 

رگولاتور عقب تر باشد.«
باید  سنتی  »بانک های  افزود:  ابوالفضل 
لایه های خود را طوری بچینند که مجموعه های 
بیرونی بتوانند بر آن ها نوآوری اعمال کنند. این 
به  پرریسک و خلاقانه  کارهای  برای  شرکت ها 
وجود آمده اند که هم راستا با سیستم سنتی نبوده 
و نباید باشند، در برخی موارد مکمل یکدیگرند. 
به همین دلیل نیاز است بین این لایه ها فاصله 

ایجاد شود.«
احمدی نیز اذعان داشت: »همه صحبت ها در 
تحول دیجیتال در منفعت مردم )کاربر( است. در 
حوزه دیتا ما مشکلات اساسی داریم که قطعاً با 

تعارفات معمول قابل حل نیست.«
ابوالفضل نیز اینطور چالش های تحول دیجیتال 
سرمایه گذاری  »ما  کرد:  جمع بندی  را  ایران  در 
دلیل  و  نداریم  استارتاپ  و  تکنولوژی  بر  صحیح 
آن ترس از ریسک است و این ترس نیز از عدم 

شفافیت حاصل می شود.«

در همین خصوص، بهروز محبی، عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس به اقتصاد24 گفت: مالیات 
ناشی از تولید و خدمات، منبع پایدار برای یک کشور 
پوشیده  کسی  بر  موضوع  این  و  می شود  محسوب 
نیست، اما مسئله و نگرانی که وجود دارد و در جلسه 
اول کمیسیون تلفیق هم مورد توجه قرار گرفت، این 
بود که این افزایش قابل توجه درآمد در حوزه مالیات 
بهبود  را  عملیاتی  تراز  میلیارد  هزار   ۱۵0 حدود  که 

می بخشد، از کجا و به شکل تامین شود؟
در کشور ما، فرار های مالیاتی چشمگیری وجود دارد

آیا قرار است  بود که  این  افزود: سوال ما هم  وی 
گرفتن مالیات از افراد افزایش پیدا کند، یا قرار است 
از  جلوگیری  واسطه  به  دولت  درآمد  افزایش  این 
فرار های مالیاتی یا شناسایی مودیان جدید یا کاهش 
معافیت های مالیاتی باشد؟ از این رو، نماینده دولت در 
کمیسیون تلفیق در دفاع از برنامه ریزی دولت در این 
خصوص صحبت کرد و به طور مثال گفت ما شرکتی 
داشتیم که حدود 40 تا ۱00 میلیارد تومان در سال های 
گذشته، مالیات پرداخت می کرده است. بعد از بررسی 
مالیات،  میزان  بررسی  همچنین  و  حساب ها  دقیق 
این رقم به ۱400 میلیارد تومان تبدیل شد، یعنی آن 

شرکت، زیر ۱0 درصد به دولت مالیات می داد. 
قبول کنیم که در کشور  باید  محبی تصریح کرد: 
ما، فرار های مالیاتی چشمگیری وجود دارد. از طرفی، 
دولت سیزدهم در مدت زمانی که مسئولیت داشته 
است، 2.۵ میلیون مودی جدید را به سیستم معرفی 
کرد. به نظر افزایش درآمد دولت از مالیات، بیشتر 
مودیان  شناسایی  و  مالیات ها  کردن  واقعی  متوجه 
جدید است که اگر این مسیر درست پیش برود، هم به 
نفع اقتصاد کشور است و هم نگرانی که در دل برخی 
از مردم و صاحبان کسب و کار افتاده، رفع خواهد شد.

میزان مالیات بر درآمد در سال ۱403
نماینده سبزوار اظهار کرد: بنا داریم معافیت مالیاتی 
را روی حقوق های تا ۱2 میلیون تومان اعمال کنیم و 
بالا  را  هم، سقف  اصناف  در  داریم  تلاش  همچنین 
ببریم، یعنی کاری کنیم که افرادی که حداقل حقوق را 

دارند، شامل پرداخت مالیات نشوند. 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در ادامه 
گفت: من هم قبول دارم که اکنون با حقوق 20 میلیون 
تومانی هم اداره یک زندگی سخت است، اما به هر 
حال دولت این را در لایحه بودجه آورده است و افرادی 
که بالای ۱2 میلیون تومان حقوق دارند، میزان مالیات 
۱0 درصد از حقوق بیش از ۱2 میلیون تومان خود را 

باید مالیات بدهند. 
وی در پایان خاطرنشان کرد: من به شخصه معتقدم 
بالاتر  را  مالیات  دادن  برای  حقوق  کف  دارد  جا  که 
ببریم، چون میزان تورم و گرانی و فشار اقتصادی که 
بر خانواده ها وارد می شود، زیاد است. ما بنا داریم در 
این رابطه در لایحه بودجه چکش کاری بکنیم تا رضایت 
بیشتری از مردم ایجاد شود. باورم این است که به جای 
اینکه از افراد کم درآمد مالیات گرفته شود باید کار را به 
سمت افرادی برد که از توانمندی بیشتری برخوردارند و 

پرداخت مالیات شان هم با واقعیت فاصله دارد.
مزدِ منطقه ای یعنی سرکوبِ حداقل حقوق کارگران

ایلنا، در ماده 4۱ قانون  در همین حال به گزارش 
کار آمده: »شورای عالی کار همه ساله موظف است 

میزان حداقل مزد کارگران را برای نقاط مختلف کشور 
و صنایع با توجه به دو معیار تعیین کند…« تأکید 
بر تعیین دستمزد برای »نقاط مختلف« و یا »صنایع 
مختلف« سبب شده عده ای هر سال به وقتِ تعیین 
مزدِ کارگران، اصطلاح مزد منطقه ای را پیش بکشند. از 
قرار معلوم امسال نیز وزیر اقتصاد در نامه ای از وزیر 
کار خواسته تا مسئله ی مزد منطقه ای را پیگیری کند. 
موضوعی که انتقاد فعالان کارگری را دربر داشته است. 

قزوین(  کارگر  خانه  اجرایی  )دبیر  کریمی  عیدعلی 
از  منطقه ای  مزد  موضوع  مطرح شدنِ  از  انتقاد  در 
سوی وزیر اقتصاد گفت: با نزدیک شدن به آخر سال 
موعدِ نشست شورایعالی کار برای تعیین  و رسیدنِ 
حداقل دستمزد کارگران در سال ۱403، باز صحبت های 

مختلف برای سرکوبِ مزدِ کارگران می شنویم. 
وی گفت: این بار وزیر اقتصاد از تعیین مزد منطقه ای 
در سال های  این موضوع  اگرچه  است.  گفته  سخن 
قبل هم مطرح شده اما این بار از سوی وزیر اقتصاد 
به وزیر کار پیشنهاد شده است. ما نمی دانیم ایشان 
با چه منطقی چنین موضوعی را مطرح می کنند و به 
کدام آمار نگاه می کنند و اطلاعاتشان در موردِ وضعیتِ 

زندگی در شهرهای کوچک چگونه است؟
منطقه ای  مزد  از  صحبت  وقتی  گفت:  کریمی 
می شود، قبل از هر چیز باید بدانیم که هدف، سرکوبِ 
حداقل حقوق کارگران است نه چیزی دیگر. عده ای 
منطقه  هر  برای  یعنی  منطقه ای  مزد  می  کنند  فکر 

متناسب با تورم و قیمت ها حقوق تعیین شود، اما در 
واقع چنین نیست؛ اگرچه در ماده 4۱ قانون کار گفته 
شده مزد باید برای نقاط یا صنایع مختلف کشور تعیین 
شود، اما تأکید کرده که مزد باید بر اساس دو معیارِ 
سبد معیشت و نرخ تورم اعلام شده، تعیین شود. 
کدام سال مزد بر اساس نرخ سبد معیشت تعیین 
شده است؟ سال گذشته مزد کارگران حتی بر اساس 
نرخ تورم هم تعیین نشد و با نرخ تورم رسمی فاصله ی 

بسیاری داشت. 
نمایندگان کارگری از حقوق کارگران دفاع کنند 

حداقل  گفت:  قزوین  کارگر  خانه  اجرایی  دبیر 
حقوق امسال کارگران حتی در جایی مثل سیستان و 
بلوچستان و ایلام و حتی در روستاها و دورافتاده ترین 
نقاط کشور هم کفاف یک زندگیِ حداقلی را نمی دهد. 
چه کسی می تواند با ۸ میلیون تومان هم اجاره خانه 
بدهد، هم خرج خورد و خوراک خانواده را تأمین کند 
و هم خرج تحصیل بدهد؟  کریمی تأکید کرد: نه تنها 
حداقل حقوق نمی تواند کفاف حداقلی ترین هزینه های 
از کارفرمایان هم  را بدهد، که حتی بسیاری  زندگی 
در انجام وظایف خود کوتاهی می کنند. امروز بیشتر 
کارگاه ها سرویس ایاب و ذهاب و تأمینِ یک وعده ی 
غذایی برای کارگر را از خدمات خود حذف کرده اند. 
بنابراین بخشی از حقوق کارگران صرف رفت و آمد به 
محل کار می شود و کارگران مجبور هستند بخشی از 

حقوق شان را صرف انجامِ کارِ کارفرما کنند. 

این فعال کارگری گفت: امروز کار کردن در صنایع، 
دیگر به نفع کارگران نیست و بسیاری از آن ها ترجیح 
می دهند به جای حضور در کارگاه ها و انجام کار سخت 
و تحمل آلودگی های مختلف، مسافرکشی کنند یا به 
سراغ شغل آزاد بروند که هم پول بیشتری دربیاورند و 

هم دردسرهای کمتری داشته باشند. 
کریمی گفت: نرخ تورم طوری  است که اگر حداقل 
حقوق کارگران به 20 میلیون تومان هم برسد، بازهم 
نمی توانند از پسِ هزینه های زندگیِ خود بربیایند. این 
به  می گوید  دولت  اینکه  کرد:  تأکید  کارگری  فعال 
دنبال حل مسئله ی اشتغال و تولید هستیم شعاری 
بیش نیست؛ برای حل مسئله ی اشتغال و تولید باید 

دستمزدها را بالا برد تا کارگر توانِ خرید داشته باشد.
مزد  سرکوب  تداومِ  با  گفت:  کارگری  فعال  این 
کارگران، سازمان تأمین اجتماعی هم بیش از پیش 
در تراز بین ورودی و خروج دچار مشکل می شود و 
زودتر به سمتِ ورشکستگی می رود. وزیر کار باید 
نگاهی همه جانبه به این مسائل داشته باشد. وزیر 
کار باید تنظیم کننده ی روابط بین کارگر و کارفرما 
باشد و بتواند مسائل و پیامدهای آن را به صورت 
کلان ببیند. این فعال کارگری در پایان تأکید کرد: از 
نمایندگان کارگری می خواهیم قاطعانه در مقابل مزد 
منطقه ای بایستند و به دنبال اجرای اصل 4۱ قانون 
کار و تعیین دستمزد مطابق با نرخ تورم و نرخ سبد 

معیشت باشند.

نرخ بیکاری کاهش یافت؛ آن هم به روایت مرکز آمار؛ عددی که 
بدون توجه به آمار بیکاری فارغ التحصیلان و جوانان، وزیر کار از آن 
به عنوان دستاورد اقتصادی دولت سیزدهم یاد می کند. مطابق آخرین 
گزارش مرکز آمار ایران، نرخ بیکاری افراد ۱۵ساله و بیشتر نشان می دهد 
که ۷.۶ درصد از جمعیت فعال )شاغل و بیکار(، در فصل پاییز بیکار 
بوده اند. بررسی روند تغییرات نرخ بیکاری حاکی از آن است که این 

شاخص، نسبت به پاییز سال گذشته 0.۶ درصد کاهش یافته است.
نکته مهم در میان این آمارها، اعداد مربوط به بیکاری فارغ التحصیلان 
است؛ این که در پاییز ۱402 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیل آموزش 
عالی از کل بیکاران 42.۸ درصد بوده است؛ عددی که نسبت به فصل 
مشابه سال قبل 0.4درصد افزایش داشته است. این یعنی از 2 میلیون 
فارغ التحصیلان  به  نفر  بیکار کشور، ۹0۵  نفر جمعیت  و ۱00 هزار 

اختصاص دارد.
بر اساس گزارش مرکز آمار ایران، بررسی نرخ بیکاری جمعیت ۱۵ساله 
و بیشتر فارغ التحصیلان آموزش عالی نشان می دهد ۱۱.4 درصد از 

جمعیت فعال فارغ التحصیل آموزش عالی بیکار بوده اند.
عدم تطابق آمارها و تصمیمات با شرایط واقعی جامعه

حاج اسماعیلی، کارشناس بازار کار در همین خصوص در گفت وگو 
با خبرآنلاین می گوید: اظهارنظر درباره نرخ بیکاری و اشتغال در کشور 
ما واقعا محل تامل است. چالش ها و انتقادهایی که در این خصوص 
وجود دارد، مربوط به گذشته است. از قبل وجود داشته و الان هم به 

قوت خود این ضعف ها وجود دارد. وی می افزاید: اولا این که سیستم 
آمارگیری ما هنوز مورد انتقاد است، چون نهادهای تخصصی مربوط به 
حوزه بازار کار همپوشانی با آمار نفوس و مسکن و آمار کلی که مرکز 
آمار به عنوان داده های اصلی و پایه برای محاسبه نرخ بیکاری و اشتغال 

اعلام می کند، دچار ضعف و انتقاد است.
این کارشناس بازار کار تصریح می کند: یک ارتباط ارگانیک، سازمانی 
و کاملا جدی بین نهادهای تخصصی حوزه بازار کار و مرکز آمار وجود 

ندارد و ما این را در بخش های دیگر کشور هم شاهد هستیم.
حاج اسماعیلی متذکر می شود: دلیل عدم تطابق آمارها و تصمیمات 
با شرایط واقعی جامعه در بخش های اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
ناشی از همین داده های آماری است. بر این اساس، ما هنوز یک ضعف 
جدی در سیستم آمارگیری داریم که از گذشته وجود داشته و هنوز 

مرتفع نشده است.
سهم بالای فارغ التحصیلان در آمار بیکاری

این کارشناس بازار کار در ادامه می گوید: نرخ بیکاری ای که مرکز 
آمار ایران اعلام کرده، در حال حاضر کاهش پیدا کرده است. الان 
مرکز آمار مدعی است و دولت هم صحبت می کند که در خصوص 

فارغ التحصیلان، نرخ بیکاری تا این اندازه بحرانی نیست.
به گفته حاج اسماعیلی، از 2 میلیون و ۱00 هزار نفر که بیکاری در 
کشور ما وجود دارد، آمارهای مرکز آمار نشان می دهد که 42 درصد 
این  بالایی است.  این سهم  فارغ التحصیلان است.  به  این ها مربوط 

کارشناس بازار کار عنوان می کند: این که بیش از 42 درصد از نرخ 
و  فارغ التحصیلان است، موضوع کوچکی نیست  به  بیکاری مربوط 
فارغ التحصیلان و سن  به خاطر جایگاه  بزرگی است؛ آن هم  مساله 

کارجویی آن ها. نباید این را کم رنگ کنیم.
حاج اسماعیلی تاکید می کند: اینکه ما می گوییم نرخ بیکاری کاهش 
بیکاری  نرخ  در  فارغ التحصیلان  سهم  درصد   42 ولی  کرده،  پیدا 
است، موضوع مهمی است. این گروه اثرگذاری زیادی در حوزه های 
اقتصادی، اجتماعی، سیاسی، توسعه و تولید و کارآفرینی در کشور 
دارند. این گروه نیروی کار ماهر هستند و این شرایط نشان می دهد 
که هدف گذاری و فعالیت ما در کاهش نرخ بیکاری موثر نبوده است. 
ما نباید بگوییم نرخ بیکاری به صورت عمومی کاهش پیدا کرده، اما 
در فارغ التحصیلان نرخ بیکاری بالاست.وی یادآور می شود: در واقع با 
وجود جایگاه فارغ التحصیلان و اثرگذاری آن ها، اما آمارها نشان می دهد 

که برای کاهش نرخ بیکاری این گروه کار خاصی انجام نداده ایم.
نرخ بیکاری جوانان بالاست

این کارشناس بازار کار همچنین می گوید: نکته دوم، نرخ بیکاری 
عمومی جوانان است که بالای 22، 23 درصد است. ما در این حوزه 
هم موفق نبودیم. هم فارغ التحصیلان که نرخ بیکاری بالا دارند و هم 
جوانان، کارجویان اصلی کشور هستند. نه فقط این که این ها تمایل دارند 
که کار انجام دهند، بلکه این گروه پایه های زیرساختی کشور را شکل 

می دهند. 

اکنون با حقوق 20 میلیون تومانی هم اداره یک زندگی سخت است 

حداقل بگیران در تور مالیات
گروه اقتصاد- یکی از منابع درآمد دولت سیزدهم براساس تدوین لایحه بودجه در سال آتی »افزایش مالیات« است. این موضوع نه تنها باعث گله مندی و 

البته نگرانی مردم و صاحبان کسب و کار شده است که حتی برخی نمایندگان همسو با دولت هم به آن انتقاد کرده اند.

خ بیکاری »افتخار« کرد؟ حاج اسماعیلی: 42 درصد از بیکاران فارغ التحصیلان هستند  چرا نمی توان به کاهش نر

آیا قرار است 
گرفتن مالیات 

از افراد افزایش 
پیدا کند، یا 

قرار است این 
افزایش درآمد 

دولت به واسطه 
جلوگیری از 

فرار های مالیاتی 
یا شناسایی 

مودیان جدید 
یا کاهش 

معافیت های 
مالیاتی باشد؟

مدیرعامل بیمه ملت با اشاره به تحقق بسیاری از برنامه های از پیش طراحی شده 
این شرکت برای سال ۱402، از رکورد شکنی این شرکت در زمینه حق بیمه تولیدی 

در ۹ ماه گذشته خبر داد.
گفت وگوی  در  یزدان دوست  علی  رضا  ملت،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
اختصاصی با خبرگزاری فارس به تشریح عملکرد ۹ ماهه این شرکت پرداخت. وی که 
اولین سال مدیرعاملی بیمه ملت را پشت سر گذاشته با هدایت هیات مدیره و کمک 
تیم مدیریتی شرکت و با بهره گیری از توان نیروی انسانی مجموعه و شبکه فروش 

توانسته در ۹ ماه سال جاری کارنامه درخشانی از عملکرد را بر جای بگذارد.
نگاهی به صورت های مالی دوره ای منتشر شده شرکت نشان می دهد که بیمه ملت 
نه تنها در تحقق پیش بینی ها موفق عمل کرده بلکه در حال رکورد شکنی در بسیاری 
از موارد است. یزدان دوست درباره اقدامات بیمه ملت در دوره ۹ ماهه منتهی به آذر 
۱402 و کارنامه موفق این شرکت گفت: از مهمترین اقدامات تیم مدیریتی در سال 
۱402، حذف پرتفوی های زیان ده، حفظ توازن در ترکیب پرتفوی شرکت و حرکت در 
مسیر سودآوری بود که اجرای دقیق این سیاست، موجب رکورد شکنی شرکت در 
بسیاری از موارد از جمله حق بیمه تولیدی شده است. وی با اشاره رشد حق بیمه 
تولیدی در دوره ۹ ماهه، ابراز کرد: طبق گزارش منتشر شده در کدال، حق بیمه های 
صادره شرکت در نه ماهه سال ۱402 از چهار هزار میلیارد تومان عبور کرده که این 
مبلغ از مجموع رقم حق بیمه های صادر شده کل سال گذشته نیز بیشتر بوده است.
یزدان دوست خاطرنشان کرد: مقایسه عملکرد شرکت در این مدت در مقایسه با 
مدت مشابه سال قبل، حکایت از رشد ۸3 درصدی حق بیمه های صادره دارد و این 
در حالی است که رشد خسارات پرداختی در مقایسه این دو تاریخ فقط ۱۹ درصد 
بوده است. مدیرعامل بیمه ملت با اشاره به این موضوع که میزان خسارات پرداختی 
بیمه ملت از ابتدای فروردین ماه تا پایان آذر ۱402 حدود یک هزار و ۷24 میلیارد 
تومان بوده، افزود: همانطور که صورت های مالی نشان می دهد، بیمه ملت توانسته 

با مدیریت موفق پرتفوی و مدیریت صحیح ریسک، نسبت خسارت خود را از ۶۵ 
درصد در ۹ ماهه نخست سال ۱40۱ به 42 درصد در مدت مشابه سال جاری برساند. 
این در حالی است که بر اساس گزارش بیمه مرکزی،  نسبت خسارت صنعت بیمه 
در هشت ماهه نخست امسال حدود ۵2 درصد بوده و بیمه ملت توانسته است 
نسبت خسارتی کمتر از متوسط صنعت بیمه را تجربه کند. وی ادامه داد: مجموع 
حق بیمه صادره بیمه ملت در سال ۱40۱ حدود سه هزار و ۱۸۸ میلیارد تومان بوده 
و طبق گزارش  های منتشر شده در کدال، حق بیمه های صادره ۹ ماهه امسال، 2۶ 
درصد از مجموع حق بیمه های صادره در کل سال ۱40۱ بیشتر بوده که این موضوع 
نشان می دهد که شرکت با تمام قوا تلاش خود را کرده که نه تنها به وعده  های خود 
عمل کند، بلکه از پیش بینی ها فراتر رفته و با کسب رکوردهای جدید گام محکمی در 

راستای نیل به اهداف بلند مدت بردارد.
برای سال جاری  پرتفوی شرکت گفت:  بیمه ملت درباره وضعیت  مدیرعامل 
پرتفوی 4۸00 میلیارد تومانی پیش بینی شده، اما با توجه به روند مثبت و شتابان 
شرکت، امیدواریم که پرتفوی ۶ هزار میلیارد تومانی محقق شود و البته روند اصلاح 
پرتفوی ادامه پیدا خواهد کرد. وی خاطرنشان کرد: برای سال آینده هم توقع می رود 
که بودجه پیش بینی شده محقق شود. پیش بینی بودجه ۱403 شرکت بیمه ملت 
حدود ۸ هزار میلیارد تومان است که در جلسات هیات مدیره در حال بررسی است.

مدیرعامل بیمه ملت با اشاره به برنامه های در دستور کار شرکت با اشاره به پروژه 
مهم و بزرگ کامتینا، گفت: این پروژه تحسین بسیاری از مسئولین کشوری و فعالین 
و کارشناسان اقتصادی و بازار سرمایه را در پی داشته و در تلاش هستیم طبق قولی 

که در مراسم کلنگ زنی دادیم کامتینا را به سرانجام برسانیم.
وی اضافه کرد: خوشبختانه در آبان ماه سال جاری عملیات اجرایی مجتمع تجاری، 
اداری و تفریحی بیمه ملت در جزیره کیش با حضور مشاور رئیس جمهور و دبیر 
شورای عالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی کشور، رییس کل و اعضای 

هیات عامل بیمه مرکزی و مدیران عامل شرکت های بیمه کشور آغاز شد که این 
اقدام یکی از مهمترین گام های بیمه ملت در به نتیجه رساندن برنامه های شرکت 
محسوب می شود. یزدان دوست درباره جزییات این طرح خاطرنشان کرد: زمینی که 
کار اجرایی پروژه کامتینا در آن آغاز شده، از سال ۱3۸۹ تا ۱40۱ عملا بدون اقدامی 
موثر باقی مانده بود. اما از شهریور سال گذشته و با تغییر تیم مدیریت بیمه ملت و 
در سایه ی همدلی موجود در هیات مدیره شرکت، موفق شدیم هم فرایند اخذ پروانه 
را طی کنیم و هم فرایند خاک برداری و تسطیح زمین مورد اشاره را در مدت زمان 
کوتاه به انجام رساندیم و از همان روز کلنگ زنی، بتن ریزی نیز آغاز شده و اکنون بتن 
ریزی پی فونداسیون به پایان رسیده است. وی افزود: سرمایه گذاری بیمه ملت در 
پروژه کامتینا که یک پروژه اداری، تجاری و تفریحی است، می تواند نقطه عطفی برای 
سرمایه گذاری و تقویت بنیه مالی شرکت باشد. ضمن اینکه این پروژه عظیم می تواند 
تاثیر مثبتی بر نماد بیمه ملت در بازار سرمایه و خلق ثروت  برای سهامداران شرکت 
داشته باشد. مدیرعامل بیمه ملت با بیان اینکه از دیگر برنامه های آینده شرکت 
توسعه شعب است، افزود: شرکت بیمه ملت در سال های گذشته شعبه محور نبود 
اما با استقرار تیم مدیریتی جدید و برنامه های کلان هیئت مدیره در یک سال اخیر ۵ 

شعبه افتتاح شده و  2 شعبه نیز تا پایان امسال شروع به کار خواهند کرد.
وی تاکید کرد: در حال حاضر ۱۷ شعبه فعال در سطح کشور داریم که شعبه 
غرب مازندران را به تازگی در شهر تنکابن افتتاح کردیم و تا پایان سال 2 شعبه 
دیگر نیز افتتاح خواهد شد. یزدان دوست اظهار داشت: در نظر داریم که شعب 
سیستان و بلوچستان و بوشهر نیز به زودی آغاز به کار کنند. همچنین باید در 
بودجه سال آینده عدد قابل ملاحظه ای برای شعب تازه تاسیس در نظر گرفته شود 
تا بتوان شاهد شکوفایی شعب جدید باشیم. مدیرعامل بیمه ملت درباره اقدامات 
دیگر این شرکت در حوزه بیمه گری گفت: یکی از مهمترین اقدامات بیمه ملت، 
پس از حضور تیم مدیریتی جدید، توجه ویژه به حوزه بیمه اتکایی بود. ما در سال 

گذشته، توانستیم با اخذ مصوبه لازم از بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران، مجوز 
انتشار اولین اوراق بیمه های اتکایی در کشور را اخذ کنیم که این اقدام، نقش مهمی 
در انتقال ریسک های صنعت به بازار سرمایه دارد. وی افزود: در کنار این موضوع، 
ما در سال ۱402، با تلاش تیم مدیریتی جدید توانستیم پس از چندین ماه وقفه، 
مجوز قبولی اتکایی از خارج را از بیمه مرکزی دریافت کنیم و آماده حضور در بازار 
بیمه کشورهای منطقه و بین المللی شویم. این مجوز می تواند حوزه فعالیت بیمه گری 

ما را فراتر از مرزهای کشور گسترش دهد و فصل جدیدی را برای شرکت رقم بزند.
وی در پایان گفت: همه موفقیت های شرکت در حوزه بیمه گری و سودآوری و قرار 
گرفتن در بین برترین  شرکت های صنعت بیمه کشور به انتخاب سازمان مدیریت 
صنعتی، در سایه اعتماد سهامداران، حمایت اعضای هیات مدیره و تلاش مضاعف 
مدیران و کارشناسان بیمه ملت به دست آمده است و بی شک، کارنامه بیمه ملت 
در سال ۱402 با حمایت ذینفعان و در سایه ثبات و آرامش و فعالیت های گسترده 

شبکه فروش شرکت درخشان تر خواهد بود.

مدیرعامل بیمه ملت عملکرد 9 ماهه را تشریح کرد
درخشش بیمه ملت با رکورد شکنی در تولید حق بیمه


